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Wodzisław Śl., dn. 8 maja 2019 r.  

WRZ.0022.21.2019 

 

 

Protokół Nr 29/19 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 8 maja 2019 roku 

 

 

Ad. 1 

 

Starosta p. Leszek Bizoń otworzył posiedzenie Zarządu i stwierdził prawomocność obrad.   

 

Na posiedzeniu obecni byli następujący członkowie Zarządu: 

 

Leszek Bizoń  - Starosta 

Krystyna Kuczera - Członek Zarządu  

Kornelia Newy  - Członek Zarządu 

Jan Zemło   - Członek Zarządu 

 

Nieobecny był Wicestarosta p. Tadeusz Skatuła 

Lista obecności członków Zarządu Powiatu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto, w posiedzeniu uczestniczyli: 

Michał Lorek  - Sekretarz Powiatu 

Mariusz Rakowski  - Skarbnik Powiatu 

Adam Duży - Radca prawny 

Alojzy Szymiczek  - Radny Powiatu Wodzisławskiego 

Dorota Kowalska   - Dyrektor Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

   w Rydułtowach i Wodzisławiu Śl. z siedzibą w Wodzisławiu Śl.  

Wojciech Olszówka - Zastępca Dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 

   Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śl. z siedzibą w Wodzisławiu Śl.  

   ds. Restrukturyzacji i Rozwoju Szpitala 

Iwona Koczy  - Naczelnik Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 

Anna Słotwińska-Plewka - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śl.  

 

 

Ad. 2 

 

Proponowany porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie posiedzenia Zarządu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia. 

3. Podjęcie decyzji w sprawie wniosku Dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim z dnia 

18 kwietnia 2019 roku dotyczącego wystąpienia o udzielenie dotacji celowej z rezerwy 

ogólnej budżetu Wojewody Śląskiego z przeznaczeniem na realizację zadania  

pn. „Wykonanie przebudowy i modernizacji pawilonu Oddziału Chorób Wewnętrznych I                     

w Szpitalu w Wodzisławiu Śląskim”.  
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4. Przedstawienie informacji o aktualnej sytuacji finansowej Powiatowego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim.  

5. Przedstawienie informacji dotyczącej aktualnego zabezpieczenia obsady lekarskiej                          

w Powiatowym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu 

Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim.  

6. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały nr 53/2019 

Zarządu Powiatu Wodzisławskiego z dnia 23 stycznia 2019 roku w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie umowy o udzielnie pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu przez 

Gminę Gorzyce z przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych przy drogach 

powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Gorzyce.  

7. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie wygaśnięcia trwałego zarządu ustanowionego 

na rzecz Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Radlinie na nieruchomościach stanowiących 

własność Powiatu Wodzisławskiego oznaczonych geodezyjnie jako działki nr 4189/310 oraz 

nr 3767/305 położonych w Radlinie, a także ustanowienia trwałego zarządu na ww. działkach 

na rzecz Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie przy ul. Władysława Orkana 23.  

8. Zaakceptowanie i skierowanie pod obrady Rady Powiatu Wodzisławskiego sprawozdania  

z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim w 2018 roku.  

9. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie udzielenia pełnomocnictwa                   

Pani Annie Słotwińskiej-Plewka – Dyrektorowi Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu 

Śląskim do reprezentowania Powiatu Wodzisławskiego w sprawie realizacji projektu 

konkursowego pod nazwą „Aktywna jesień”, nr konkursu: RPSL.07.01.03-IP.02-24-066/19, 

Działanie 7.1 Aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu, Poddziałanie 7.1.3 Poprawa 

zdolności do zatrudnienia osób poszukujących pracy i pozostających bez zatrudnienia.  

10. Podjęcie decyzji w sprawie udzielenia dotacji na realizację następujących zadań publicznych: 

a) „Marszobieg terenowy dla dzieci powiatu wodzisławskiego” dla Stowarzyszenia „Czyń 

dobro” na rzecz niepełnosprawnych uczniów i absolwentów szkól i placówek specjalnych 

w Wodzisławiu Śląskim, 

b) „Artystyczne zamieszanie” dla Fundacji Teatru Wodzisławskiej Ulicy – TWU im. Doroty 

Nowak. 

11. Rozpatrzenie prośby w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie planu finansowego 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu Śląskim z przeznaczeniem  

na bieżącą działalność mieszkań chronionych.  

12. Omówienie pisma Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Chorób Płuc im. dr A. Pawelca                          

w Wodzisławiu Śląskim w sprawie pomocy w sfinansowaniu zakupu sprzętu medycznego. 

13. Zaakceptowanie i skierowanie pod obrady Rady Powiatu Wodzisławskiego projektu uchwały 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Wodzisławskiego, od dnia 1 września 

2019 roku.  

14. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami Powiatu Wodzisławskiego projektu uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych 

oraz szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Wodzisławskiego, od dnia                

1 września 2019 roku.  

15. Skierowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu Wodzisławskiego dla szkół i placówek 

publicznych i niepublicznych oraz trybu przeprowadzenia kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystania, do konsultacji z: 

a) organizacjami pozarządowymi, 

b) Powiatową Radą Działalności Pożytku Publicznego w Wodzisławiu Śląskim. 
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16. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w następujących sprawach: 

a) zmiany budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2019 rok polegającej na zwiększeniu planu 

dochodów i wydatków, 

b) zmian w planie wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2019 rok polegających 

na przeniesieniu planowanych kwot między rozdziałami, rodzajami jak i grupami 

wydatków, o których mowa w art. 236 ustawy o finansach publicznych, 

c) zmian w planie wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2019 rok polegających 

na przeniesieniu kwot wydatków z rezerwy celowej. 

17. Sprawy bieżące: 

a) pismo Dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach  

i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim dotyczące powołania Komisji 

ds. wyjaśnienia okoliczności udzielania w dniu 19 marca br. świadczeń medycznych 

pacjentowi M.K., 

b) oświadczenie Zarządu Powiatu Wodzisławskiego dla biegłego rewidenta Pani Barbary 

Klimala w związku z przeprowadzanym badaniem łącznego sprawozdania finansowego 

Powiatu Wodzisławskiego za 2018 r.,  

c) korekta sprawozdania finansowego Powiatu Wodzisławskiego za 2018 r., 

d) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Powiatowego Zakładu Zarządzania 

Nieruchomościami na podstawie zarządzenia kierownika jednostki Nr 04/2019, 

e) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Liceum Ogólnokształcącego  

im. Noblistów Polskich w Rydułtowach na podstawie zarządzenia kierownika jednostki 

Nr 32/2018/2019, 

f) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Starostwa Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki Nr 37/2019, 

g) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Starostwa Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki Nr 39/2019. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu w dniu 24 kwietnia 2019 r. oraz w dniu 

25 kwietnia 2019 r.   

20. Zakończenie posiedzenia Zarządu.        
 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy zwróciła się o zmianę kolejności realizacji punktów 3-5,  

w następujący sposób:  

3. Przedstawienie informacji o aktualnej sytuacji finansowej Powiatowego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą  

w Wodzisławiu Śląskim.  

4. Przedstawienie informacji dotyczącej aktualnego zabezpieczenia obsady lekarskiej                          

w Powiatowym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu 

Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim. 

5. Podjęcie decyzji w sprawie wniosku Dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim  

z dnia 18 kwietnia 2019 roku dotyczącego wystąpienia o udzielenie dotacji celowej  

z rezerwy ogólnej budżetu Wojewody Śląskiego z przeznaczeniem na realizację zadania  

pn. „Wykonanie przebudowy i modernizacji pawilonu Oddziału Chorób Wewnętrznych I                     

w Szpitalu w Wodzisławiu Śląskim”.  

Następnie zwróciła się o wprowadzenie w punkcie „Sprawy bieżące” podpunktu h) dotyczącego 

rozpatrzenia wniosku o przyznanie dodatkowych środków dla Powiatowego Ośrodka 

Doskonalenia Nauczycieli w Wodzisławiu Śl. z przeznaczeniem na nagrody dla laureatów XXXII 

Olimpiady Wiedzy i Umiejętności Budowlanych oraz nauczyciela ich przygotowującego. 
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Starosta p. Leszek Bizoń poinformował, że w punkcie „Sprawy bieżące” przedstawiona zostanie 

informacja o aktualnej sytuacji w szkołach powiatu wodzisławskiego w związku ze zgłaszanymi 

alarmami bombowym, a także na temat działań zapobiegawczych podjętych przez odpowiednie 

służby.  

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął proponowany porządek obrad posiedzenia wraz ze 

zgłoszonymi zmianami. 

 

 

Ad. 3, 4 

 

Członkowie Zarządu zapoznali się z informacją o wykonaniu planu finansowego Powiatowego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą  

w Wodzisławiu Śląskim na koniec marca 2019 r. (załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Starosta p. Leszek Bizoń poprosił dyrekcję PPZOZ o przedstawienie informacji na temat  

aktualnej sytuacji finansowej Szpitala, przyczyn rosnącego deficytu oraz zamierzeń w celu  

zahamowania tak rosnącego ujemnego wyniku finansowego w kolejnych miesiącach. 
 

Dyrektor PPZOZ P. Dorota Kowalska stwierdziła, że ujemny wynik finansowy PPZOZ oraz 

pogłębiający się deficyt spowodowany jest głównie zbyt niskim ryczałtem i niedofinansowaniem 

procedur medycznych. Powiedziała, że NFZ deklarował, że przekaże środki finansowe na wzrost 

procedur w szpitalach powiatowych oświadczeniem z dnia 26 kwietnia 2019 r. Nasz Szpital 

otrzyma dodatkowo z tego tytułu 2 718 578 zł, co dotyczy m.in. zwiększonych wycen niektórych 

procedur  internistycznych i chirurgicznych. W związku z tym deficyt będzie zmniejszony  

o ww. kwotę, jednak w poszczególnych zakresach znacząco wzrastają koszty – Dyrektor poprosiła 

o omówienie szczegółowo tego zagadnienia przez Zastępcę Dyrektora p. Wojciecha Olszówkę. 
 

Z-ca Dyrektora PPZOZ ds. Restrukturyzacji i Rozwoju Szpitala p. Wojciech Olszówka 

powiedział, że jeżeli chodzi o realizację planu rzeczowo-finansowego, to za 3 miesiące Zakład 

powinien wykonać 25% planu. Przychody za 3 miesiące 2019 r. są wykonane na poziomie 24,8%, 

czyli są one w miarę dobrze realizowane, jednocześnie w ramach przyznanego limitu nie jest 

określona ilość udzielanych świadczeń zdrowotnych, tylko jest to określone kwotowo.  

Ze statystyk wynika, że z roku na rok i z miesiąca na miesiąc w naszym Szpitalu udzielanych jest 

coraz więcej świadczeń zdrowotnych. W części zabiegowej porównując 3 miesiące 2018 r.  

do 3 miesięcy 2019 r. nastąpił rozwój chirurgii endoskopowej – w zeszłym roku takich zabiegów 

było wykonanych 1050, a w tym roku już prawie 1 200, a są to zabiegi dość kosztowne  

i deficytowe. Endoprotezoplastyki są na tym samym poziomie co w zeszłym roku, jednak zabiegi 

te są coraz bardziej kosztowne, gdyż obecnie wykonywane są u grupy pacjentów, którzy są 

obciążeni także innymi chorobami, gdzie wzrasta ryzyko powikłań, więc średni czas pobytu tych 

pacjentów wydłużył się z 4,5-5 do nawet 8 dni, co wiąże się ze zwiększonymi kosztami.   
 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska zwróciła uwagę, że przy wzroście liczby hospitalizacji  

i stałym ryczałcie następuje wzrost kosztów. 

 

Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka powiedział, że w ubiegłym roku liczba 

hospitalizacji za 3 miesiące wynosiła 3 050, a w tym roku było ich prawie 3 400, mimo że jeden 

oddział internistyczny jest wyłączony, ale cały ten ciężar przejęły Rydułtowy, co wynika również 

z wykonania kontraktu. Konsekwencją zwiększenia liczby pacjentów jest wzrost kosztów: 

zużycia leków o ponad 5%, materiałów hemostatycznych o prawie 9%, materiałów szewnych  

o 12%, sprzętu jednorazowego użytku używanego do dializoterapii o 15%, sprzętu 
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jednorazowego o 3%, materiałów do endoprotezoplastyki o 2%, stabilizatorów 

międzymostkowych o 7%, materiałów operacyjnych w chirurgii o 11%, narzędzi do endoskopii  

o 12%, stentów samorozprężających prawie o 200%, krwi o 8%. Pochodną sytuacji na rynku  jest 

wzrost kosztów cateringu o 2%, usług pralniczych o 12%, zakup procedur medycznych, 

konsultacje, analizy, badania diagnostyczne o 4%. To wszystko rzutuje na wzrost kosztów całego 

Szpitala. Odnosząc się do pytania Starosty, czy są jakiekolwiek prognozy ograniczenia rosnącego 

deficytu Szpitala, Pan Wojciech Olszówka stwierdził, że po stronie przychodów PPZOZ jest na 

granicy tego co może otrzymać, bo obecnie ryczałt jest wykonywany w granicach  102-105%. 

Natomiast jeżeli chodzi o koszty, to jest tylko jedna możliwość ich zmniejszenia tzn. ograniczenie 

udzielania świadczeń, co jego zdaniem nie powinno mieć miejsca. Z kolei ceny jednostkowe 

uzyskane są w wyniku przeprowadzonych przetargów i nie można ich negocjować. Do przetargów 

przystępują duże firmy, które mogą pozwolić sobie na wydłużony okres płatności, co jednak jest 

wkalkulowane w oferowane przez nie ceny. Wobec tego jedyną możliwością zahamowania 

rosnącego deficytu jest ograniczenie udzielania świadczeń, co jest nie do przyjęcia, jest nieetyczne 

i nierealne i nie takie były założenia ustawy o sieci szpitali, na potrzeby której mocno rozwinięta 

została w naszym Zakładzie opieka ambulatoryjna, gdzie nastąpił znaczny wzrost, zwłaszcza  

w poradniach zabiegowych – chirurgii ogólnej, ortopedycznej, kardiologicznej czy urologicznej. 
 

Dyrektor PPZOZ P. Dorota Kowalska podkreśliła, że największym jednak problemem w Szpitalu 

są wynagrodzenia. W związku z tym, że zostało podpisane porozumienie przez Ministra Zdrowia 

odnośnie stawek dla lekarzy specjalistów, wzrosły natychmiast roszczenia lekarzy, a także 

pozostałych grup zawodowych, które Minister pominął w rozmowach o podwyżkach. Mówi się 

o tym, że te środki które PPZOZ teraz otrzymał, mają zostać przeznaczone na podwyżki, a trzeba 

pamiętać o tym, że Szpital dwa razy w roku podwyższa pensje, chociażby ze względu na 

minimalną pensję, która co roku w styczniu jest zmieniana, jak również na ustawę o minimalnym 

wynagrodzeniu w podmiotach leczniczych, które od lipca każdego roku ma być podnoszone 

zgodnie ze współczynnikami określonymi w ustawie. Największym problemem są stawki lekarzy 

specjalistów, które są bardzo wygórowane, można stwierdzić że wzrosły nawet w granicach 300% 

w porównaniu do dwóch lat wstecz. Deficyt lekarzy specjalistów sięga już apogeum, poza tym 

kreowany jest jest pewien „czarny PR” wokół naszego Szpitala z czego wynikają pewne animozje, 

a do tego jeszcze występuje niechęć lekarzy do pracy na stanowiskach z ogromnym ryzykiem. 

Wszystko to w efekcie powoduje, że Szpital boryka się z trudnościami z pozyskaniem lekarzy, 

czego dotychczas nie było i wszystkie oddziały były zabezpieczone. Od pewnego czasu takie 

problemy występują, jednak dzięki wysiłkowi i ogromnemu zaufaniu do dyrekcji Szpitala udało 

się pracę na obydwu internach oraz izbie przyjęć poukładać, a są wielkie trudności w tej kwestii, 

bo lekarze nie chcą pracować w podwyższonym ryzyku. Rozmowy z lekarzami są bardzo trudne, 

wpłynęło wiele wypowiedzeń umów o pracę, jednak udało się doprowadzić do tego, że zostały 

one wycofane. Jeżeli chodzi o Oddział Ortopedii, to praca na nim jest zabezpieczona, są lekarze 

dyżuranci i pełen zakres usług dotychczas realizowanych jest zapewniony. Na pozostałych 

oddziałach również jest zabezpieczony personel. Co do wynagrodzeń – z miesiąca na miesiąc  

(co obserwują wszystkie szpitale) następuje wzrost stawek i wynagrodzeń za wykonywane usługi. 
 

Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka uzupełnił, że w ciągu trzech miesięcy PPZOZ 

dopłacił do ustawy Ministra Zdrowia mówiącej o podwyżce dla lekarzy 200 000 zł z własnych 

środków. Natomiast jeżeli chodzi o wzrost wynagrodzeń, to tylko z umów o pracę wynagrodzenia 

wzrosły o 800 000 zł w porównaniu do I kwartału roku poprzedniego, a porównując tylko marzec 

br. do marca 2018 r. wzrost ten wyniósł prawie 1,5 mln zł. Zwrócił także uwagę na problem 

zwolnień chorobowych lekarzy, całkiem nieprzewidzianych, które jego zdaniem budzą 

wątpliwości, a nie jest łatwo w takiej sytuacji znaleźć kogoś kto w zastępstwie będzie pełnił 

dyżury, tym bardziej przy tak ograniczonych możliwościach kadrowych. Następnie wraz z Panią 



6 

 

Dyrektor przedstawili przykłady w jaki sposób niektórzy lekarze wpływają negatywnie na 

funkcjonowanie Szpitala. 
 

Członek Zarządu p. Krystyna Kuczera zapytała Dyrektor PPZOZ jak poprawi stosunki 

międzyludzkie w Szpitalu, bo chyba to jest płaszczyzną występujących trudności. 
 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy wyraziła opinię, że jeśli takie są zachowania lekarzy oraz 

innych pracowników, o jakich była mowa, to chyba oznacza, że coś nie funkcjonuje w atmosferze 

tego Szpitala, więc może należałoby się zastanowić dlaczego tak się dzieje. 
 

Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka powiedział, że nie można przerzucać winy za 

stworzenie złej atmosfery na Szpital i on się z tym nie zgadza. Zaznaczył, że wszystko jest 

ustalane, konsultowane z zespołem lekarzy. Dyrekcja PPZOZ wyraża zgodę na wykonywanie 

dwóch specjalności medycznych przez dwóch lekarzy, po to aby zapewnić docelowo pełną gamę 

świadczeń medycznych w zakresie geriatrii, co jest bardzo znaczącym gestem dobrej woli ze 

strony Szpitala, gdyż wiąże się to z bardzo dużymi nieobecnościami lekarzy w pełni płatnymi.  

Są zatrudnieni młodzi lekarze, którym jednak ordynatorzy nie zapewnili odpowiednich warunków 

pracy, a to oni odpowiadają za organizację pracy na swoich oddziałach. Sytuacje, o których 

wspomniano wcześniej nie mają nic wspólnego z systemem zarządzania Szpitalem, a dyrekcja 

nie ma wpływu na relacje interpersonalne. 
 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy powiedziała, że nie zgadza się z tym, bo ma pewien ogląd na 

tą sprawę i uważa, że wina leży po obu stronach. 
 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska zapewniła, że dyrekcja Szpitala każdego dnia prowadzi 

rozmowy z zespołami lekarskimi. Ponadto rzadkością jest, aby inne szpitale wydawały zgodę 

lekarzom specjalistom na wykonywanie dalszych specjalizacji płacąc za wszystko, szpital nasz 

wykazuje więc maksimum dobrej woli. Stwierdziła, że cechy osobowości lekarzy to nie jest 

kwestia, na którą wpływ mogą mieć rozmowy dyrekcji szpitala, to kwestia wrodzonej etyki,  

a lekarz ma szczególny obowiązek i szczególne wartości powinny mu przyświecać, jeżeli chodzi 

o opiekę nad pacjentem.   

 

Członek Zarządu p. Jan Zemło powiedział, że wszelkie propozycje Szpitala Zarząd stara się 

spełnić, więc może oczekiwać, iż sytuacja będzie naprawiana, tylko należy się zastanowić,  

co zrobić żeby było lepiej. Sprawy personalne zawsze występują w większych grupach 

pracowniczych, jednak nie jest rzeczą Zarządu w nie wnikać. Dodał, iż trudno mu zrozumieć,  

że skoro ubywa lekarzy i oddziałów, a zwiększona jest liczba hospitalizacji, to nie skutkuje 

wzrostem środków z NFZ. W obecnej dyskusji chodzi o rozważenie co można zrobić, aby przy 

ograniczonych środkach Szpital funkcjonował, bo wszystko wskazuje na to, że zadłużenie PPZOZ 

będzie bardzo wysokie, a Powiatu nie stać na pokrycie takiej straty finansowej. 
 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska stwierdziła, że ograniczenie kosztów w PPZOZ jest 

praktycznie niemożliwe zważając na to, że udział wynagrodzeń w przychodach Szpitala stanowi 

88% oraz to że wszystkie kwoty zakupów są poprzetargowe, jak również biorąc pod uwagę 

dotychczasowe działania restrukturyzacyjne, które zostały przeprowadzone, a przy tym 

wszystkim Szpital musi leczyć pacjentów przy zabezpieczeniu odpowiedniego standardu. Poza 

przyznanym ryczałtem na podstawie ustawy PPZOZ właściwie nie ma żadnych innych źródeł 

przychodów. Więc pojawia się pytanie – czy należy ograniczyć działalność Szpitala? Założeniem 

„ustawy sieciowej” było zwiększenie liczby hospitalizacji i porad, czyli zwiększenie dostępności 

świadczeń medycznych, co miało być w jakiś sposób punktowane i miały być przeznaczone 

dodatkowe środki finansowe na szpitale powiatowe. Zatem można było prognozować,  
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że te deficyty zostaną pokryte, ale nie można było prognozować, że nastąpi wzrost kosztów  

o 0,5 mln zł za catering, tyle samo za energię, za ogrzewanie, jak również w innych zakresach,  

a do tego znacząco wzrosną roszczenia pracowników, nie tylko w służbie zdrowia. Oczywiście, 

że Szpital oczekuje wsparcia finansowego, bo bez dofinansowania działalności i zakupu sprzętu 

nie będzie funkcjonował. Dyrektor stwierdziła, że nie widzi możliwości, aby likwidować 

jakiekolwiek oddziały, bo bez nich Szpital nie będzie funkcjonował.     
 

Z-ca Dyrektora p. Wojciech Olszówka zapewnił, że dyrekcja PPZOZ jest w stałym kontakcie  

ze Starostą, który uczestniczył także w spotkaniach z lekarzami i na bieżąco jest informowany  

o tym co się dzieje w Szpitalu. Jeżeli chodzi o zwracanie się o pomoc do Zarządu przypomniał, 

że   12 września 2018r. zwrócono się do poprzedniego Zarządu Powiatu z propozycją pisma do 

Ministra Zdrowia, w którym dokładnie określono sytuację Szpitala i konsekwencje pewnych 

działań, jednak dopiero obecny Zarząd wysłał na prośbę dyrekcji PPZOZ to pismo w dniu 

7.12.2018 r., a dotychczas nie ma w tej sprawie żadnej reakcji. Podkreślił, że jeżeli nie będzie 

zrozumienia i wsparcia, ale nie Zarządu Powiatu, tylko systemowego, czy pewnych polityków,  

to nie będzie lepiej. Tak jak mówiła Dyrektor – Szpital nie może ograniczyć świadczeń, zamknąć 

żadnego oddziału, bo wypadnie z sieci szpitali i utraci kontrakt.      
 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy powiedziała, że podczas obecnego posiedzenia Zarząd 

Powiatu spotkał się z dyrekcją PPZOZ, aby podebatować o sytuacji Szpitala, bo wiadomo, że jest 

ona trudna, podobnie jak innych szpitali w całej Polsce. Zwróciła uwagę, że jeżeli Szpital  

co miesiąc będzie generował 1 mln zł straty, to na koniec roku będzie tego 12 mln zł, a Powiat ma 

tak ograniczone możliwości finansowe, że wręcz należy przedstawić Radzie Powiatu jakie będą 

prowadzone działania oszczędnościowe. Nie podejmowanie działań mających na celu 

zahamowanie rosnącego deficytu może doprowadzić do tego, że zbankrutuje najpierw Szpital,  

a w dalszej kolejności i Powiat. Dlatego Zarząd chciał omówić ten temat, żeby poszukać 

rozwiązań tej trudnej sytuacji i rozważyć czy jest jakiś sposób, aby te comiesięczne straty Szpitala 

nie były takie wysokie. 
 

Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka powiedział, że dyrekcja Szpitala wykazuje 

maksimum dobrej woli w swoich działaniach. Dodał, że w kwestii kosztów szpitalnych ma ponad 

30-letnie doświadczenie i na tej podstawie może powiedzieć, że rozwiązanie w obecnej sytuacji 

jest tylko jedno – ograniczenie świadczeń, bo zwolnić nikogo nie można, gdyż pracowników 

brakuje, jednocześnie rosną ceny energii i mediów, a pozostałe ceny są poprzetargowe. 

Przeprofilowanie Szpitala jest wręcz niemożliwe, bo nie ma na dzień dzisiejszy innego profilu dla 

szpitala powiatowego mającego ryczałt. 
 

Skarbnik p. Mariusz Rakowski stwierdził, że na tyle, na ile to było możliwe, Szpital był 

wspomagany przez Powiat w różnej formie, jednak nie jest możliwe, aby Powiat utrzymał ze  

swojego budżetu Szpital, bo takich pieniędzy nie ma. Jeżeli przyznanoby Szpitalowi kolejne  

2,7 mln zł, a tendencja spadkowa byłaby dalej kontynuowana, to z dużym stopniem 

prawdopodobieństwa wynik finansowy PPZOZ zamknie się stratą powyżej 10 mln zł. Biorąc pod 

uwagę, że nie wiadomo jaki będzie budżet w roku przyszłym Skarbnik przygotował symulację 

obrazującą, co by się stało, gdyby Zarząd miał wolne środki w odpowiedniej wysokości  

i przeznaczył je na dopłatę do wyniku finansowego PPZOZ. Z symulacji tej wynika, że niestety 

w trzech latach: 2020, 2021 i 2022 budżet Powiatu nie spełni normy wynikającej z art. 243 ustawy 

o finansach publicznych, co oznacza, że Powiat tych środków nie będzie mógł dać. Oznacza to, 

że najpierw PPZOZ zatrzyma się jeżeli chodzi o płynność finansową, a później spotka to Powiat. 

Nawet gdyby Zarząd chciał zaciągnąć na ten cel kredyt, to nie może, bo jest to wydatek bieżący. 

Jest to sytuacja patowa, bo PPZOZ ma określony poziom przychodów, który jest zlimitowany  

i zryczałtowany, a dyrekcja twierdzi, że nie ma możliwości dalszego ograniczenia kosztów,  
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co oznacza, iż do końca roku PPZOZ będzie w bardzo poważnych tarapatach finansowych,  

a w konsekwencji także i Powiat. 
 

Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka zwrócił uwagę, że wiele okoliczności zmieniło się 

od czasu dokonanych uzgodnień - lekarze mieli stawki dyżurowe między 55-75 zł, a obecnie 

sięgają one 110 zł za godz., wzrosły ceny energii elektrycznej, energii cieplnej, cateringu. W tych 

realiach jakie są w tej chwili Powiatu nie stać, aby utrzymać Szpital i podobnie jest w innych 

powiatach w kraju. Wydaje mu się, iż na szczeblu Zarządu Powiatu raczej nie będzie można 

zaradzić temu problemowi, bo jest on bardzo poważny. 
 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska powiedziała, że oczywiście można szukać rozwiązań  

w tych trudnych warunkach, a najlepszym rozwiązaniem są inwestycje, więc gdyby udało się 

pozyskać dofinansowanie z RPO o które Szpital się ubiega, to odmieniłoby obraz wyniku 

finansowego PPZOZ. Nie widzi dużych możliwości, biorąc pod uwagę przepisy prawa, jakie 

zostały wprowadzone przez ostatnie półtora roku i destabilizację systemu finansowego 

wszystkich szpitali. Szpital musi realizować wszystkie narzucone wymogi np. jeżeli chodzi  

o dostosowanie się do podwyższonych norm pielęgniarskich, czy podwyższenie pensji lekarzy 

bez przekazania na ten cel odpowiednich środków. 
 

Skarbnik p. Mariusz Rakowski powiedział, że chciał tylko zwrócić uwagę, iż Powiatu nie stać na 

bezpośrednie utrzymanie Szpitala ze swojego budżetu i jeżeli obecna tendencja będzie 

kontynuowana, to na koniec roku PPZOZ będzie miał stratę wynoszącą 10-12 mln zł. Dodał, że 

próbnie wprowadził do budżetu kwotę 7,6 mln zł na sfinansowanie wyniku finansowego PPZOZ 

i wówczas wszystkie wskaźniki „siadły”, a jeżeli jednostka samorządu terytorialnego w jednym 

tylko roku nie spełni wskaźnika z art. 243 to nie może uchwalić budżetu, który wówczas jest 

ustalany przez RIO i przeprowadza program naprawczy. Na przestrzeni ostatnich lat podjęto 

wielki wysiłek finansowy, którego w części beneficjentem był szpital, co jest okupione 

zwiększonym zadłużeniem Powiatu. 
 

Starosta p. Leszek Bizoń powiedział, że wszyscy mają świadomość, iż bez rozwiązań 

systemowych tego problemu nie uda się rozwiązać, tylko rozważa się czy można podjąć 

jakiekolwiek działania, żeby przynajmniej w pewnym stopniu ograniczyć tendencję spadkową 

wyniku finansowego PPZOZ.    
 

Skarbnik p. Mariusz Rakowski zwrócił uwagę, że w przypadku uzyskania przez PPZOZ 

dofinansowania z programu RPO 10.1 i pobierając środki z Urzędu Marszałkowskiego wystąpi 

obowiązek utrzymania przez pewien okres trwałości projektu, więc należy zastanowić się jaka 

jest gwarancja, że PPZOZ dalej będzie działał, bo jeżeli nie ma trwałości projektu, to pieniądze 

zwraca się wraz z odsetkami. 

 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska powiedziała, że chciałaby móc przedstawić propozycje 

rozwiązania tej trudnej sytuacji, np. twierdząc że najlepiej byłoby zamknąć jeden Szpital, ale tego 

nie zrobi, bo nie ma takiej zgody społecznej i wspólnie już wcześniej uzgodniono, że wszyscy 

chcą aby oba Szpitale funkcjonowały. W dniu dzisiejszym zapewne takie decyzje nie zapadną,  

ale one też nie dają gwarancji, że PPZOZ nie będzie się dalej zadłużać, bo nie zna szpitala który 

nie jest zadłużony i nie widzi możliwości, aby w jakiś drastyczny sposób można było ograniczyć 

koszty. Jedyną możliwością jest apelowanie do Ministra Zdrowia o to, żeby dofinansować 

powiatowe szpitale w 15% - jest to współczynnik przyjęty w obliczeniach na koniec roku 2018. 

Natomiast to co się stało po 1 stycznia 2019 r. to nieprawdopodobna eskalacja kosztów, jak i 

roszczeń pracowników, że nie można przewidzieć co się dalej stanie i czy pracownicy nie wejdą 

w spór zbiorowy, jak np. nauczyciele. 
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Członek Zarządu p. Kornelia Newy powiedziała, że prowadzone są tak trudne rozmowy,  

bo sytuacja jest bardzo niebezpieczna, a nasz Powiat ma także bardzo trudną sytuację finansową 

i nie może zaciągać kredytów. Problemy finansowe są również w oświacie, gdzie trzeba było 

zmniejszyć koszty i poszukać 1,5 mln zł oszczędności. Zarząd chciałby, żeby dyrekcja Szpitala 

pomyślała o tym, co należy robić, aby się wzajemnie ratować.    
 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska przekazała, że PPZOZ spłaca jeszcze stary kredyt, ma 

swoje zobowiązania, które zaciągnięto na „złapanie oddechu”. Zawsze można myśleć o tym, żeby 

zmniejszyć liczbę łóżek, ale wtedy i tak pozostaną normy, a dostępność do świadczeń będzie 

ograniczona.   
 

Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka stwierdził, że nie można mówić o ograniczeniu 

liczby łóżek, bo wówczas NFZ obniży Szpitalowi ryczałt, więc teoretycznie obniżone zostaną 

koszty, ale znikną też przychody.  

 

Skarbnik p. Mariusz Rakowski zwrócił uwagę, że problem jest z finansowaniem działalności 

bieżącej, z płynnością finansową PPZOZ.  
 

Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka potwierdził, ale zaznaczył, że na Szpital nałożone 

są pewne obowiązki, z których musi się wywiązać. Zaproponował, że przygotowana zostanie dla 

Zarządu Powiatu symulacja ograniczenia kosztów PPZOZ ze wskazaniem jakie to wywoła 

konsekwencje dla funkcjonowania Szpitala.  

 

Członek Zarządu p. Jan Zemło przypomniał, że w grudniu 2018 r. miały miejsce konferencje  

prasowe zorganizowane przez Szpital, z udziałem parlamentarzystów, gdzie padły deklaracje 

pomocy. Zaproponował, aby do tego powrócić i zorganizować spotkanie Zarządu  

z przedstawicielami NFZ, bo sytuacja taka nie występuje tylko w naszym Powiecie, jednak jest 

on jednym z największych powiatów w Polsce. Jako duża aglomeracja powinniśmy poszukać 

wsparcia i na bazie wiedzy oraz doświadczeń Szpitala porozmawiać z przedstawicielami NFZ 

oraz parlamentarzystami, którzy mogliby pomóc chociaż doraźnie jakieś środki pozyskać. Należy 

spróbować każdej możliwości, która pomoże służbie zdrowia wyjść z tej zagrażającej sytuacji. 

Zarząd deklaruje wszelkie wsparcie jakiego może udzielić.   

 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska powiedziała, że dyrekcja PPZOZ jest w takim kontakcie  

z NFZ, że już więcej dla naszego Szpitala zrobić nie mogą, bo NFZ działa tylko na podstawie 

ustawy i wypłaca Szpitalowi środki według obliczeń tego co jest wykonane, więc jej zdaniem 

NFZ nie będzie składał żadnych deklaracji. Na pewno Ministerstwo Zdrowia i parlamentarzyści 

to jest właściwy kierunek działań. Z kolei do gmin wystosowane było pismo z prośbą o pomoc  

w wyremontowaniu oddziału, bo gminy mogą tylko dofinansować zakup sprzętu i aparatury. 

Dyrekcja PPZOZ podejmuje działania i szuka różnych rozwiązań, aby środki na działalność 

Szpitala pozyskać. Podkreśliła, że bez rozwiązań systemowych i bez dodatkowych środków 

finansowych wynikających z dofinansowania wykonywanych procedur, Szpital nigdy nie będzie 

mógł wyjść z tego impasu, bo koszty będą wzrastały. 
 

Członek Zarządu p. Krystyna Kuczera zapytała Dyrektor PPZOZ jak według jej wiedzy 

funkcjonują szpitale, które są poza siecią szpitali w porównaniu do szpitali objętych siecią. 
 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska odpowiedziała, że nie ma wiedzy na ten temat, bo nie ma 

czasu na interesowanie się szpitalami poza siecią.   
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Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka powiedział, że była taka idea, iż szpitale nie będące 

w sieci miały zniknąć, ale do tej pory funkcjonują i korzystają z ogólnej puli pieniędzy na szpitale. 
 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy stwierdziła, że mając symulację, o której mówił Pan Wojciech 

Olszówka, można by się było spotkać z parlamentarzystami i pokazać, jakie będą konsekwencje 

jeżeli PPZOZ zacznie drastycznie ograniczać koszty i taka symulacja uzmysłowi wszystkim, 

czym może się cała sprawa zakończyć. Może posłom uda się znaleźć jakiś sojuszników w tej 

sprawie w Ministerstwie Zdrowia.  

 

Z-ca Dyrektora PPZOZ p. Wojciech Olszówka zapewnił, iż przygotowana zostanie taka 

symulacja, zakładająca obniżenie straty finansowej PPZOZ do poziomu amortyzacji 
 

Starosta p. Leszek Bizoń powiedział, że wraz z Panią Krystyną Kuczera oraz dyrekcją PPZOZ  

na te tematy rozmawiają dość długo, jednak uważa że tego typu dyskusja była potrzebna na forum 

Zarządu Powiatu, żeby mieć świadomość tych zagrożeń i żeby wspólnie można było podjąć 

działania w celu ograniczenia, przynajmniej w pewnym stopniu, narastającego deficytu Szpitala. 

Niestety na dzień dzisiejszy nie widać takich możliwości, co wywołuje obawy Zarządu Powiatu. 

Temat ten zostanie ponownie omówiony podczas posiedzenia Zarządu, wówczas gdy PPZOZ 

przygotuje symulację ograniczenia narastającego deficytu wraz z konsekwencjami z tego 

wynikającymi.   
 

 

Ad. 5 

 

Członkowie Zarządu zapoznali się z wnioskiem Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim 

dotyczącym wystąpienia o udzielenie dotacji celowej z rezerwy ogólnej budżetu Wojewody 

Śląskiego z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Wykonanie przebudowy i modernizacji 

pawilonu Oddziału Chorób Wewnętrznych I w Szpitalu w Wodzisławiu Śląskim” (załącznik nr 3 

do protokołu).  

 

Starosta p. Leszek Bizoń powiedział, że Członkowie Zarządu mają obawy co do ww. wniosku  

i dalszych działań w sytuacji, jeżeli wnioskowane dofinansowanie zostałoby przyznane. 

 

Członek Zarządu p. Krystyna Kuczera zwróciła uwagę, że we wniosku jest mowa o Pracowni 

Endoskopii i zapytała, czy remont Oddziału Wewnętrznego ma być prowadzony łącznie z tą 

Pracownią. Dodała, że okres realizacji zadania we wniosku został określony na lata 2019-2020  

i zapytała, czy to będzie rozłożone na dwa lata, bo wówczas inaczej we wniosku należałoby to 

rozpisać. Wskazała także potrzebę dokonania innych poprawek i uzupełnień we wniosku. 

Wyraziła również wątpliwość, czy w obecnej sytuacji jest zasadne występowanie z tego typu 

wnioskiem, skoro niepewne są dalsze losy jednostki. 

 

Dyrektor PPZOZ p. Dorota Kowalska wyjaśniła, że w tym przypadku nie ma wymogu utrzymania 

trwałości projektu.   
 

Starosta p. Leszek Bizoń stwierdził, że temat ten nie jest właściwie przygotowany na posiedzenie 

Zarządu. 
 

Członek Zarządu p. Krystyna Kuczera przekazała, że zwracano się do PPZOZ o naniesienie 

poprawek do wniosku, jednak nie zostało to wykonane. 
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Starosta p. Leszek Bizoń zaproponował, aby przedmiotowy wniosek został ponownie rozpatrzony 

podczas posiedzenia Zarządu Powiatu, po jego uzupełnieniu i poprawnym sporządzeniu przez 

PPZOZ. 

 

Zarząd Powiatu zaakceptował ww. propozycję Starosty. 

 

 

Ad. 6 

 

Starosta Wodzisławski p. Leszek Bizoń przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały nr 53/2019 Zarządu Powiatu Wodzisławskiego z 

dnia 23 stycznia 2019 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o udzielnie pomocy 

finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu przez Gminę Gorzyce z przeznaczeniem na realizację 

zadań inwestycyjnych przy drogach powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Gorzyce ze 

zmianami (załącznik nr 4 do protokołu). Poinformował, że Gmina Gorzyce podjęła uchwałę  

w sprawie przeznaczenia dodatkowych środków w wysokości 50 000 zł na zadanie dotyczące 

przebudowy drogi powiatowej ul. Dworcowa w Łaziskach i ul. Wodzisławska w Turzy Śl.  

 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści uchwały nie wniósł uwag i podjął w  głosowaniu 

jednogłośnie uchwałę Nr 183/2019 w ww. sprawie. 

 

Ad. 7 

 

Starosta p. Leszek Bizoń zwrócił się o wydanie decyzji administracyjnych w sprawie wygaśnięcia 

trwałego zarządu ustanowionego na rzecz Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Radlinie na 

nieruchomościach stanowiących własność Powiatu Wodzisławskiego oznaczonych geodezyjnie 

jako działki nr 4189/310 oraz nr 3767/305 położonych w Radlinie, a także ustanowienia trwałego 

zarządu na ww. działkach na rzecz Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie przy ul. Władysława 

Orkana 23 (załącznik nr 5 do protokołu). Wyjaśnił, że potrzeba wydania ww. decyzji związana 

jest ze zmianą nazwy placówki, a także z tym, iż w wyniku pomiaru w celu wznowienia znaków 

granicznych nastąpiły następujące zmiany gruntowe: 

- ubytek powierzchni 0,1166 ha działki nr 4189/310, 

- przybytek powierzchni 0,0012 ha działki nr 3767/305.  

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie wydał następujące decyzje administracyjne: 

- decyzja w sprawie wygaśnięcia trwałego zarządu sprawowanego przez Zasadniczą Szkołę 

Zawodową w Radlinie przy ul. Orkana 23 na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wodzisławskiego, położonej w jednostce ewidencyjnej Radlin, obręb Biertułtowy, karta 

mapy 2, oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 3767/305 o pow. 0,1079 ha, dla której 

prowadzona jest Księga Wieczysta Nr GL1W/00069345/2 przez V Wydział Ksiąg 

Wieczystych w Wodzisławiu Śląskim oraz ustanowienia na ww. nieruchomości  

o pow. 0,1091 ha trwałego zarządu na rzecz Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie przy  

ul. Władysława Orkana 23, 

- decyzja w sprawie wygaśnięcia trwałego zarządu sprawowanego przez Zasadniczą Szkołę 

Zawodową w Radlinie przy ul. Orkana 23 na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wodzisławskiego, położonej w jednostce ewidencyjnej Radlin, obręb Biertułtowy, karta 

mapy 2, oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 4189/310 o pow. 0,5056 ha, dla której 

prowadzona jest Księga Wieczysta Nr GL1W/00047154/6 przez V Wydział Ksiąg 

Wieczystych w Wodzisławiu Śląskim oraz ustanowienia na ww. nieruchomości  

o pow. 0,3890 ha trwałego zarządu na rzecz Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie przy  

ul. Władysława Orkana 23. 
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Ad. 8 

 

Dyrektor PUP p. Anna Słotwińska–Plewka przedstawiła sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim w 2018 roku (załącznik nr 6 do protokołu).  

Dodała, że obecnie w stosunku do danych zawartych w sprawozdaniu, czyli według stanu na 

koniec 2018 r. bezrobocie jeszcze spada, na koniec kwietnia br. było zarejestrowanych najmniej 

osób bezrobotnych od 1990 r. Tendencja ta może się wkrótce zmienić, na co wskazują 

doświadczenia z zachodu. Póki co, przedsiębiorcom brakuje pracowników i zmienił się profil 

PUP, bo obecnie głównymi klientami urzędu są pracodawcy poszukujący pracowników. Dyrektor 

poinformowała także, iż w ostatnim czasie PUP uruchomił nową usługę i pomaga zaaktywizować 

zawodowo seniorów, którzy już nie pracują.  

 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy podziękowała za dobrą współpracę PUP z powiatową oświatą. 

Dodała, że zainteresowały ją w sprawozdaniu wzmianki na temat poranków filmowych oraz 

kiermaszów wakacyjnych i poprosiła o przedstawienie szerszych informacji w tym zakresie. 

 

Dyrektor PUP p. Anna Słotwińska–Plewka wyjaśniła, że poranki filmowe, to pomysł który zrodził 

się w ubiegłym roku i jest to akcja skierowana do uczniów, którzy przychodzą wraz  

z nauczycielami do PUP, gdzie w formie filmowej przybliżany jest świat zawodów i specjalności, 

na które jest zapotrzebowanie na rynku pracy. Natomiast wakacyjny kiermasz pracy realizowany 

jest po raz 7. Organizowany był dla młodzieży, która chciała podjąć pracę na wakacje i w tym 

zakresie współpracowano z Ochotniczym Hufcem Pracy, który posiada oferty pracy na krótszy 

czas, czy prac sezonowych. Kiermasz ten cieszy się zainteresowaniem i wobec tego co roku jest 

organizowany.        

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie zaakceptował i skierował pod obrady Rady Powiatu 

Wodzisławskiego sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu 

Śląskim w 2018 roku.  

 

 

Ad. 9 

 

Dyrektor PUP p. Anna Słotwińska–Plewka przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie udzielenia jej pełnomocnictwa do reprezentowania Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie realizacji projektu konkursowego pod nazwą „Aktywna jesień”,  

nr konkursu: RPSL.07.01.03-IP.02-24-066/19, Działanie 7.1 Aktywne formy przeciwdziałania 

bezrobociu, Poddziałanie 7.1.3 Poprawa zdolności do zatrudnienia osób poszukujących pracy  

i pozostających bez zatrudnienia (załącznik nr 7 do protokołu). Poinformowała, że Wojewódzki 

Urząd Pracy ogłosił konkurs umożliwiający pozyskanie środków na aktywizację osób 

pozostających bez zatrudnienia. W związku z tym przygotowany został projekt dotyczący 

aktywizacji 60 osób po 50 roku życia, co planuje się połączyć z nowo uruchomioną Strefą 

Aktywnego Seniora. Zatrudnienie tych osób na stażach, czy pracach interwencyjnych, przez rok 

będzie refundowane.  

 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy zapytała, czy wymagany jest w tym projekcie wkład własny. 

 

Dyrektor PUP p. Anna Słotwińska–Plewka odpowiedziała, że wymagany jest wkład własny 

wynoszący 5% , będzie on pokryty środkami z Funduszu Pracy.   

 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści uchwały nie wniósł uwag i podjął w  głosowaniu 

jednogłośnie uchwałę Nr 184/2019 w ww. sprawie. 
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Ad. 10 a), b) 

 

Starosta p. Leszek Bizoń zwrócił się o podjęcie decyzji w sprawie udzielenia dotacji na realizację 

następujących zadań publicznych: 

a) „Marszobieg terenowy dla dzieci powiatu wodzisławskiego” dla Stowarzyszenia „Czyń 

dobro” na rzecz niepełnosprawnych uczniów i absolwentów szkól i placówek specjalnych  

w Wodzisławiu Śląskim (załącznik nr 8 do protokołu), 

b) „Artystyczne zamieszanie” dla Fundacji Teatru Wodzisławskiej Ulicy – TWU im. Doroty 

Nowak (załącznik nr 9 do protokołu). 

Przekazał, że obydwie oferty dotyczą zadań, które miały być zorganizowane w ramach Festiwalu 

organizacji pozarządowych. Z uwagi na to, że są problemy z organizacją tego Festiwalu, bo za 

mało jest organizacji zainteresowanych uczestnictwem, zapadła decyzja o nie realizowaniu tego 

Festiwalu w planowanym terminie i rozważona zostanie możliwość jego ewentualnej realizacji  

w miesiącu wrześniu br. Wobec tego zaproponował, aby Zarząd nie udzielił dotacji na realizację 

ww. zadań publicznych. 

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie zdecydował nie udzielić dotacji na realizację następujących zadań 

publicznych: 

a) „Marszobieg terenowy dla dzieci powiatu wodzisławskiego” dla Stowarzyszenia „Czyń 

dobro” na rzecz niepełnosprawnych uczniów i absolwentów szkól i placówek specjalnych  

w Wodzisławiu Śląskim, 

b) „Artystyczne zamieszanie” dla Fundacji Teatru Wodzisławskiej Ulicy – TWU im. Doroty 

Nowak. 

 

Ad. 11 

 

Członek Zarządu p. Krystyna Kuczera przedstawiła prośbę w sprawie wyrażenia zgody na 

zwiększenie planu finansowego Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu 

Śląskim o kwotę 65 000 zł z przeznaczeniem na bieżącą działalność mieszkań chronionych 

(załącznik nr 10 do protokołu). Przypomniała, że przedsięwzięcie to było realizowane ze środków 

unijnych, a obecnie środki z projektu się skończyły, wobec czego zachodzi potrzeba, aby 

wesprzeć finansowo działalność bieżącą tej placówki.  

 

Skarbnik p. Mariusz Rakowski stwierdził, że są to wydatki obligatoryjne, które trzeba ponieść, 

zastanowić się jedynie należy z jakich środków będzie to sfinansowane.  

 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy powiedziała, że Dyrektor PCPR zapewne zdawała sobie 

sprawę z tego, że projekt się kończy i trzeba będzie zapewnić jego ciągłość, dlaczego więc te 

środki nie zostały zaplanowane w budżecie PCPR-u. 

 

Członek Zarządu p. Krystyna Kuczera odpowiedziała, że z jej informacji wynika, iż było to ujęte 

we wniosku do projektu budżetu na 2019 r.  

 

Skarbnik p. Mariusz Rakowski zapewnił, że sprawdzi, czy wydatki te były zgłaszane do projektu 

budżetu, a jeżeli tak, to dlaczego nie zostały w nim ujęte.  

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie wyraził zgodę na zwiększenie planu finansowego Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu Śląskim o kwotę 65 000 zł z przeznaczeniem  

na bieżącą działalność mieszkań chronionych.  
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Ad. 12 

 

Członek Zarządu p. Krystyna Kuczera przedstawiła pismo Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala 

Chorób Płuc im. dr A. Pawelca w Wodzisławiu Śląskim w sprawie pomocy w sfinansowaniu 

zakupu sprzętu medycznego (załącznik nr 11 do protokołu). Dodała, że corocznie tego typu pismo 

wpływa do Starosty i w zeszłym roku zapadła decyzja o udzieleniu wsparcia z budżetu Powiatu 

w wysokości 5 000 zł. Zaproponowała, aby zachować ten tok postępowania i udzielić wsparcia 

finansowego Szpitalowi Chorób Płuc w takiej wysokości jak w zeszłym roku, mając na uwadze 

to, iż leczeni są w tym Szpitalu mieszkańcy naszego Powiatu. 

 

Skarbnik p. Mariusz Rakowski zwrócił uwagę, że potrzeb jest bardzo dużo i w takiej sytuacji 

powinno się tego typu wydatki ograniczać. Nie jest wskazane też źródło finansowania, więc 

znowu trzeba będzie sięgnąć do środków, których teoretycznie nie ma na zabezpieczenie 

wydatków w oświacie. Biorąc pod uwagę także obecną sytuację szpitala powiatowego uważa, iż 

nie powinno się zwiększać wydatków o kolejną kwotę.  

 

Starosta p. Leszek Bizoń powiedział, że proponuje aby udzielić wsparcia finansowego Szpitalowi 

Chorób Płuc, licząc na to, że inne gminy podobnie postąpią w stosunku do szpitala powiatowego.  

   

Zarząd Powiatu jednogłośnie wyraził zgodę na udzielenie pomocy finansowej Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Chorób Płuc im. dr A. Pawelca w Wodzisławiu Śląskim w wysokości 5 000 zł  

z przeznaczeniem na zakup sprzętu medycznego.   

 

 

Ad. 13 

 

Członek Zarządu P. Kornelia Newy przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz 

szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Wodzisławskiego, od dnia 1 września 

2019 roku (załącznik nr 12 do protokołu). Przekazała, że w wyniku reformy systemu szkolnictwa 

rozpoczętej dwa lata temu należy przeorganizować sieć szkół powiatowych. W związku z tym, iż 

nie będą już funkcjonowały gimnazja, nie będzie też powiatowych szkół ponadgimnazjalnych, 

tylko szkoły ponadpodstawowe. Plan sieci szkół obejmuje publiczne szkoły ponadpodstawowe 

oraz szkoły specjalne, mające siedzibę na obszarze Powiatu Wodzisławskiego, również te dla 

których organem prowadzącym nie jest Powiat Wodzisławski. 

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie zaakceptował i skierował pod obrady Rady Powiatu 

Wodzisławskiego ww. projekt uchwały.  

 

Ad. 14 

 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Powiatu 

Wodzisławskiego projektu uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie ustalenia planu 

sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych oraz szkół specjalnych mających siedzibę na 

obszarze Powiatu Wodzisławskiego, od dnia 1 września 2019 roku (załącznik nr 13 do protokołu). 

Przekazała, że wszelkie zmiany w sieci szkół podlegają konsultacjom z mieszkańcami. Proponuje 

się, aby konsultacje zostały przeprowadzone w terminie 9-23 maja br.  

 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści uchwały nie wniósł uwag i podjął w  głosowaniu 

jednogłośnie uchwałę Nr 185/2019 w ww. sprawie. 
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Ad. 15 

 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy zwróciła się o skierowanie projektu uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego dla szkół i placówek publicznych i niepublicznych oraz trybu przeprowadzenia 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, do konsultacji z: 

a) organizacjami pozarządowymi (załącznik nr 14 do protokołu), 

b) Powiatową Radą Działalności Pożytku Publicznego w Wodzisławiu Śląskim (załącznik  

nr 15 do protokołu).  

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie skierował projekt uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu Wodzisławskiego dla 

szkół i placówek publicznych i niepublicznych oraz trybu przeprowadzenia kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania do konsultacji z ww. podmiotami.   

 

 

Ad. 16 

 

a) 

 

Skarbnik Powiatu p. Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2019 rok polegającej 

na zwiększeniu planu dochodów i wydatków (załącznik nr 16 do protokołu). Skarbnik 

poinformował, że zmian w planie dochodów i wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego 

należy dokonać: 

1) w rozdziale 60014 w związku z planowanym udzieleniem Powiatowi Wodzisławskiemu 

pomocy finansowej  przez Gminę Gorzyce z przeznaczeniem na realizację zadania o nazwie: 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 5047S (ul. Dworcowa w Łaziskach i ul. Wodzisławska  

w Turzy Śl.) - kwota 50 000 zł, 

2) w rozdziale 70005 w związku ze zwrotem na konto Powiatu kosztów komorniczych płatnych  

z dotacji celowej w 2018 r. Otrzymane środki finansowe należy zwrócić na rachunek 

bankowy Wojewody Śląskiego (kwota 104 zł), 

3) w rozdziale 71015 w związku z podpisaniem umowy z Miastem Pszów w przedmiocie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu z przeznaczeniem na bieżącą działalność 

Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wodzisławiu Śląskim (kwota 5 000 zł), 

4) w rozdziale 75295 w związku z decyzją Wojewody Śląskiego Nr FBI.3111.22.26.2019  

z 26.04.2019 r. zwiększającą plan dotacji celowej, z przeznaczeniem na realizację zadań  

w zakresie sprzętu informatyki i łączności oraz wyposażenia osobistego i ochronnego 

funkcjonariuszy (kwota 60 800 zł), 

5) w rozdziale 75411 w związku z decyzją Wojewody Śląskiego Nr FBI.3111.22.24.2019  

z 17.04.2019 r. zwiększającą plan dotacji celowej, z przeznaczeniem na sfinansowanie dwóch 

przedsięwzięć pn. „Wzmocnienie motywacyjnego systemu uposażeń funkcjonariuszy” oraz 

„Zwiększenie konkurencyjności wynagrodzeń pracowników cywilnych”, realizowanych  

w ramach Programu modernizacji Policji, Straży Granicznej, Państwowej Straży Pożarnej  

i Biura Ochrony Rządu w latach 2017-2020 (kwota 437 605 zł), 

6) w rozdziale 85295 w związku z koniecznością zwrotu dotacji otrzymanej w 2016 i 2017 roku 

związanej z końcowym rozliczeniem projektu „Lepsze jutro” prowadzonego przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu Śląskim (kwota 10 522 zł). 

 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści uchwały nie wniósł uwag i podjął w  głosowaniu 

jednogłośnie uchwałę Nr 186/2019 w ww. sprawie. 
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b) 

 

Skarbnik Powiatu p. Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie zmian w planie wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego  

na 2019 rok polegających na przeniesieniu planowanych kwot między rozdziałami, rodzajami  

jak i grupami wydatków, o których mowa w art. 236 ustawy o finansach publicznych (załącznik 

nr 17 do protokołu). Skarbnik wyjaśnił, że zmian w planie wydatków budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego należy dokonać w:  

1) rozdziale 75045 w celu zabezpieczenia środków na składki ZUS z tytułu wypłaty 

wynagrodzeń dla osób zatrudnionych na czas kwalifikacji wojskowej (kwota 482 zł), 

2) rozdziale 80142 dla Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Wodzisławiu 

Śląskim w celu zabezpieczenia środków na organizację Targów Edukacyjnych, II Gali 

„Powiat i biznes” oraz na realizację projektu pn. „Razem dla Europy – 15 lat rozwoju”  

(kwota 15 000 zł).  

 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści uchwały nie wniósł uwag i podjął w  głosowaniu 

jednogłośnie uchwałę Nr 187/2019 w ww. sprawie. 

 

c) 

 

Skarbnik Powiatu p. Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie zmian w planie wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 

2019 rok polegających na przeniesieniu kwot wydatków z rezerwy celowej (załącznik nr 18  

do protokołu). Skarbnik przekazał, że Powyższych przeniesień z rezerwy celowej dokonuje się  

w celu zabezpieczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli: 

1) w rozdziale 80120 w Zespole Placówek Szkolno – Wychowawczo – Rewalidacyjnych  

w Wodzisławiu Śląskim, 

2) w rozdziale 80115 w Zespole Szkół Ekonomicznych w Wodzisławiu Śląskim, w Zespole 

Szkół Technicznych w Wodzisławiu Śląskim, w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Pszowie, 

3) w rozdziale 80120 w I Liceum Ogólnokształcącym im. 14 Pułku Powstańców Śląskich  

w Wodzisławiu Śląskim. 

 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści uchwały nie wniósł uwag i podjął w  głosowaniu 

jednogłośnie uchwałę Nr 188/2019 w ww. sprawie. 

 

 

Ad. 17 

 

a) 

 

Zarząd Powiatu zapoznał się z pismem Dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim 

dotyczącym powołania Komisji ds. wyjaśnienia okoliczności udzielania w dniu 19 marca br. 

świadczeń medycznych pacjentowi M.K. (załącznik nr 19 do protokołu). 

 

b) 

 

Zarząd Powiatu zapoznał się z treścią oświadczenia dla biegłego rewidenta Pani Barbary Klimala 

w związku z przeprowadzanym badaniem łącznego sprawozdania finansowego Powiatu 

Wodzisławskiego za 2018 r. (załącznik nr 20 do protokołu). 
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Skarbnik p. Mariusz Rakowski wyjaśnił, że jest to dokument jaki każdy badany pomiot musi 

złożyć i przygotowany został według określonego wzoru. Wobec tego poprosił członków Zarządu 

o podpisanie przedmiotowego oświadczenia. 

 

Członkowie Zarządu podpisali oświadczenie dla biegłego rewidenta Pani Barbary Klimala  

w związku z przeprowadzanym badaniem łącznego sprawozdania finansowego Powiatu 

Wodzisławskiego za 2018 r.  

 

c) 

 

Skarbnik p. Mariusz Rakowski poinformował, że proces ustalania ostatecznej treści 

sprawozdania finansowego jeszcze trwa, bo rewident je badający ma swoje wymagania i zgodnie 

z nimi trzeba nanieść stosowne korekty.    

 

Zarząd Powiatu zaakceptował korektę sprawozdania finansowego Powiatu Wodzisławskiego  

za 2018 r. 

 

d) 

 

Zarząd Powiatu przyjął do wiadomości informację o dokonaniu zmiany planu finansowego 

Powiatowego Zakładu Zarządzania Nieruchomościami na podstawie zarządzenia kierownika 

jednostki Nr 04/2019 (załącznik nr 21 do protokołu). 

 

e) 

 

Zarząd Powiatu przyjął do wiadomości informację o dokonaniu zmiany planu finansowego 

Liceum Ogólnokształcącego im. Noblistów Polskich w Rydułtowach na podstawie zarządzenia 

kierownika jednostki Nr 32/2018/2019 (załącznik nr 22 do protokołu). 

 

f) 

 

Zarząd Powiatu przyjął do wiadomości informację o dokonaniu zmiany planu finansowego 

Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki 

Nr 37/2019 (załącznik nr 23 do protokołu). 

 

g) 

 

Zarząd Powiatu przyjął do wiadomości informację o dokonaniu zmiany planu finansowego 

Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki 

Nr 39/2019 (załącznik nr 24 do protokołu). 

 

h) 

 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy przedstawiła wniosek o przyznanie dodatkowych środków  

w wysokości 2 000 zł dla Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Wodzisławiu Śl.  

z przeznaczeniem na nagrody dla laureatów XXXII Olimpiady Wiedzy i Umiejętności 

Budowlanych oraz nauczyciela ich przygotowującego (załącznik nr 25 do protokołu). Stwierdziła, 

że sukcesem dla naszej powiatowej oświaty była organizacja tej Olimpiady, a także miejsca jakie 

zajęli w niej nasi uczniowie (II i III miejsce). Uwagę zwrócić także należy na osiągnięcie 

nauczyciela, który tych uczniów przygotowywał. Zamierza się laureatów Olimpiady oraz ich 
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nauczyciela nagrodzić podczas konferencji organizowanej przez PODN w ramach powiatowych 

obchodów 15. rocznicy wstąpienia Polski do Unii Europejskiej.    

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie wyraził zgodę na przyznanie dodatkowych środków  

w wysokości 2 000 zł dla Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Wodzisławiu Śl.  

z przeznaczeniem na nagrody dla laureatów XXXII Olimpiady Wiedzy i Umiejętności 

Budowlanych oraz nauczyciela ich przygotowującego.  

 

./. 

 

Starosta p. Leszek Bizoń przekazał, że z powodu utrzymującej się w kraju sytuacji związanej  

z fałszywymi alarmami bombowymi w szkołach, w których odbywają się egzaminy maturalne, 

zwołał na dzisiaj posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w niepełnym 

składzie. Poprosił Naczelnika Wydziału Oświaty o przedstawienie informacji jak aktualnie 

przedstawia się sytuacja w tym zakresie, a także jakie działania zapobiegawcze zostały podjęte 

przez odpowiednie służby.  

 

Naczelnik Wydziału Oświaty p. Katarzyna Zöllner–Solowska powiedziała, że sytuacja  

w placówkach jest bardzo napięta, bo od poniedziałku kiedy rozpoczęły się egzaminy maturalne 

nastąpił atak hackerski związany z zagrożeniem bombowym w szkołach. Służby mundurowe – 

straż pożarna oraz policja, a także służby oświatowe są w pełnej gotowości żeby zabezpieczyć 

placówki, aby matury rozpoczęły się i przebiegały bez zakłóceń oraz zgodnie z procedurami. 

Sytuacja wygląda tak, że wszystkie powiatowe szkoły doświadczyły już takiego ataku,  

z wyłączeniem Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Pszowie i Liceum Ogólnokształcącego  

w Rydułtowach. W pozostałych szkołach taki alarm został zgłoszony, a w niektórych nawet 

dwukrotnie. Na dzień dzisiejszy wszystkie te szkoły sprawnie przeprowadziły matury,  

a w przypadku Zespołu Szkół Ekonomicznych doszło do przesunięcia matury o kilka minut,  

ale za zgodą Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej. Od dnia wczorajszego Komendant Policji 

wydał dyspozycje funkcjonariuszom, żeby nadzorować szkoły całą noc, a także zaplombować 

zagrożone placówki. Na zakończenie dnia następuje więc sprawdzenie szkół, zaplombowanie  

i patrol nocny. Niestety to nie przyniosło skutku, poza tym, że udało się szybciej doprowadzić do 

kontroli porannej niż w dniach poprzednich, bo już pojawiły się informacje nocne o tym, że 

ładunki rzekomo zostały podłożone. Tak jak Starosta wspomniał, w dniu dzisiejszym spotkał się 

Zespół Zarządzania Kryzysowego, który wypracował model dalszego postępowania, a także 

stanowisko, które zostanie przekazane mediom, że podjęto działania w celu odpowiedniego 

zabezpieczenia placówek, żeby zdarzenie to nie miało negatywnego wpływu na przebieg matur.  

 

Starosta p. Leszek Bizoń stwierdził, że mimo iż zagrożenie się nie potwierdziło, jednak cała ta 

sytuacja powoduje nerwową atmosferę i dodatkowy stres zarówno dla uczniów, jak i dyrektorów 

szkół oraz nauczycieli.   

 

Naczelnik Wydziału Oświaty p. Katarzyna Zöllner–Solowska uzupełniła, że trwa poszukiwanie 

sprawców tego ataku hackerskiego, który ma zasięg światowy, bo ustalono, iż numery IP 

zgłaszających te fałszywe alarmy pochodzą z różnych państw, więc jest to trudne do wykrycia.  

 

 

Ad. 18 

 

Członek Zarządu p. Kornelia Newy zapytała, czy będzie wszczęte postępowanie w sprawie 

przeprowadzenia audytu w powiatowych placówkach oświatowych. 
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Skarbnik p. Mariusz Rakowski odpowiedział, że Starosta zaakceptował ten temat i działania  

w tym kierunku wraz z Naczelnikiem Wydziału Oświaty zostały już podjęte. 

Następnie Skarbnik poinformował, że zostało umieszczone na stronie internetowej ogłoszenie na 

temat przetargu w sprawie obligacji emitowanych przez Powiat Wodzisławski. 

 

Sekretarz Powiatu p. Michał Lorek przedstawił pismo Prezesa Izby Gospodarczej w Wodzisławiu 

Śl. z informacją o spotkaniu reprezentantów izb gospodarczych, cechów, klastrów, powiatów  

i gmin Subregionu Zachodniego oraz Kraju Morawsko – Śląskiego (załącznik nr 26 do protokołu). 

W dniu 11 kwietnia br. przyjęto jednogłośnie projekt tekstu memorandum o współpracy. 

Memorandum o współpracy ma dotyczyć trzech obszarów: ochrony środowiska na obszarach 

przygranicznych, spadku liczby ludności i starzenia się populacji na obszarach przygranicznych 

oraz transgranicznej współpracy gospodarczo-biznesowej. Jeżeli będą znane bliższe informacje 

w tym zakresie, w jaki sposób powiat może w tym uczestniczyć, wtedy zostaną one przedstawione 

Zarządowi Powiatu. 

 

 

Ad. 19 

 

Protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 24 kwietnia 2019 r. został przyjęty jednogłośnie.  

Protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 25 kwietnia 2019 r. został przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Ad. 20 

 

Starosta p. Leszek Bizoń zakończył posiedzenie Zarządu Powiatu z dnia 8  maja 2019 r.  
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